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REVISTA PRESEI 

 
 

 Mii de oameni, aşteptaţi marţi, în Piaţa Victoriei, la mitingul organizat de Blocul Naţional Sindical 
Blocul Naţional Sindical (BNS) organizează, marţi, un protest faţă de măsurile fiscale, în Piaţa Victoriei, la 
manifestaţie urmând să participe şi peste 600 de sindicalişti de la Automobile Dacia. 
"Vom fi aproximativ 3.000 de persoane. Am redus foarte mult numărul din respect faţă de moartea Regelui. Dar 
vom relua proteste masive de anul viitor faţă de modificările Codului Fiscal", a declarat, pentru MEDIAFAX, 
Dumitru Costin, preşedintele Blocului Naţional Sindical. 
De altfel, sindicaliştii anunţaseră deja că manifestaţia anunţată pentru 12 decembrie, pe măsurile fiscale, va avea 
loc doar în Piaţa Victoriei, acţiunea urmând să fie mai restrânsă decât ce anunţată iniţial. 
Totodată, peste 1.000 de sindicalişti de la Automobile Dacia şi de la Blocul Naţional Sindical Argeş şi-au anunţat 
participarea, marţi, la mitingul de protest împotriva Guvernului, organizat în faţa Guvernului, nemulţumiţi de 
transferul contribuţiilor de la angajator la angajat. Viceliderul Sindicatului Automobile Dacia, Ion Iordache, a 
declarat, pentru MEDIAFAX, că peste 600 de persoane de la Sindicatul Automobile Dacia şi 400 de la Blocul 
Naţional Sindical din Argeş vor participa la manifestaţie. 
Guvernul a aprobat, miercuri, proiectul bugetului de stat. Proiectul Legii bugetului pe 2018 va intra în Comisia de 
Buget Finanţe a Camerei Deputaţilor începând de marţi, iar lucrările vor fi finalizate în comisie sâmbăta viitoare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Se pregătesc proteste MASIVE în Piața Victoriei: Zeci de mii de transportatori vor bloca traficul în marile 
orașe! Când va avea loc manifestația 
Până la 5.000 de transportatori vor protesta miercuri, 13 decembrie, în faţa Guvernului, împotriva pirateriei şi 
concurenţei neloiale, a anunţat luni Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România 
(COTAR). 
Miercuri, 6 decembrie, COTAR a anunţat că a obţinut autorizaţie pentru organizarea unor proteste, în 13 
decembrie, în Bucureşti şi în toate marile oraşe din ţară. 
”Miercuri, 13 decembrie, până în 5.000 de transportatori de persoane vor protesta în faţa sediului Guvernului şi 
alţi peste 30.000 în toate marile oraşe din ţară (Timişoara, Arad, Iaşi, Braşov, Bacau, Craiova, Constanta etc.), între 
orele 09.00-20-00”, se arată în comunicatul publicat luni. 
Patronatul acuză autorităţile statului că tolerează pirateria în domeniul transporturilor. 
”Nu înţelegem cum pregăteşte Guvernul OUG pentru a-i condamna penal pe cei care nu plătesc taxele şi 
impozitele, din moment ce în România vorbim deja despre fenomenul numit „uberizare” - fenomen tolerat şi 
susţinut de guvern prin lipsa oricăror acţiuni care l-ar putea opri. Acest fenomen nu se referă exclusiv la firma 
Uber, ci la toate afacerile neautorizate care se ascund în spatele unor platforme digitale”, se arată în comunicat, 
potrivit News.ro. 
Primarul Capitalei, Gabriela Firea, a anunţat recent, după o întâlnire cu reprezentanţii taximetriştilor, că vor fi 
interzise toate formele de practicare a taximetriei care nu se încadrează in prevederile legale, aceştia reclamând, 
printre altele, "concurenţa neloială practicată prin sistemele de aplicaţii online ce oferă servicii ilegale de 
taximetrie". 
Uber a reacţionat la decizia primarului general al Capitalei de a interzice toate formele de practicare a taximetriei 
care nu se încadrează in prevederile legale, spunând că serviciile de carsharing, de taxi şi transportul în comun 
constituie, împreună, soluţii care pot duce la reducerea aglomeraţiei, a poluării şi pot rezolva problema parcărilor 
din Bucureşti. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Aplauze şi FLUIERĂTURI în Parlament: Legea care modifică legea ANI şi modificările la Statutul magistraţilor, 
adoptate de Camera Deputaţilor după şedinţa dedicată regelui 
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Comitetul liderilor grupurilor parlamentare au convocat, luni, sesiunea de vot final pentru statutul magistraţilor şi 
modifcarea legii Agenţiei Naţionale de Integritate. Şedinţa a fost programată imediat după momendul solemn 
dedicat omagierii Regele Mihai, 
UPDATE ora 18.49 Votul final în Senat privind modificarea Legii 303/2004 şi a Legii ANI, posibil luni 
Conducerea Senatului a decis programul de adoptare a rapoartelor pe marginea proiectelor de lege privind 
modificarea Legii privind Statutul magistraţilor şi a Legii ANI, luni fiind posibilă acordarea votului final în plen 
pentru modificarea celor două legi. 
”Senatul a fost sesizat, astăzi, în calitate de Cameră decizională, cu două proiecte de legi care au fost astăzi votate 
la Camera Deputaţilor. Este procedura uzuală şi,sigur, în calitate de preşedinte al Senatului am convocat Biroul 
Permanent pentru a stabili pentru cele două legi termenele de depunere a amendamentelor şi de prezentare a 
raportului final. Pentru ambele legi, termenul de depunere a amendamentelor a fost stabilit pentru joi, 14 
decembrie, ora 9.00, iar depunerea raportului, luni, 18 decembrie”, a anunţat preşedintele Senatului, Călin 
Popescu Tăriceanu. 
Decizia a fost criticată de senatorii din Opoziţie. 
”Abuzul de putere continuă la minut. Tocmai am ieşit dintr-o şedinţă a Biroului Permanent care încalcă cel puţin 
două prevederi ale Regulamentului. În primul rând, art. 85, aliniat 1 - proiectul programului de activitate pentru 
săptămâna următoare este supus spre adoptare Senatuilui şi se adoptă cu votyul majorităţii senatorilor prezenţi. 
La plen s-a supus la vot un program de lucru pe această săptămână care nu are inclusă această şedinţă a Biroului 
Permanent. O a doua prevedere încălcată este art. 37, alin. l care prevede că o convocare este însoţită de o 
propunere de ordine de zi. (...) În momentul în care s-a făcut această convocare ni s-a transmis doar un SMS, cu 
aproximativ 20-25 de minute înainte, fără a se spune ce e pe ordinea de zi. Poate că unora li se par detalii minore. 
Din punctul meu de vedere arată doar faptul că puterea e pur şi simplu dispusă să încalce în picioare orice regulă 
a parlamentalismului, a democraţiei, care prevede dezbatere, respectarea unor reguli şi legi”, a acuzat senatorul 
USR Mihai Goţiu. 
Cele două proiecte de legi au fost adoptate, în cursul zilei de luni, de Camera Deputaţilor. 
UPDATE ora 17.06 Camera Deputaţilor: Modificarea Legii 303/2004 privind Statutul magistraţilor a fost 
adoptată 
Modificarea Legii 303/2004 privind Statutul magistraţilor a fost adoptată, luni, de plenul Camerei Deputaţilor, cu 
179 de voturi „pentru” şi 90 de voturi „împotrivă”. 
Propunerea legislativă care modifică Legea 303/2004 privind Statutul magistraţilor a primit aviz favorabil din 
partea Comisiei speciale pentru legile justiţiei şi a fost votată doar pe articole săptămâna trecută, în aproximativ 
11 ore de dezbateri în plen, în ciuda opoziţiei PNL şi USR. 
Cea mai importantă modificare adoptată de deputaţi la textul actual al legii se referă la introducerea răspunderii 
magistraţilor. 
Textul amendamentului nou introdus este următorul: „După ce prejudiciul a fost acoperit de stat în temeiul 
hotărârii irevocabile date cu respectarea prevederilor alin (6), statul se îndreaptă cu o acţiune în despăgubiri 
împotriva judecătorului sau procurorului care, cu rea-credinţă sau gravă neglijenţă, a săvârşit eroarea judiciară 
cauzatoare de prejudicii”. 
Amendamentul adoptat modifică articolul 96, alineatul 7, din Legea 303/2004 privind statutul judecătorilor şi 
procurorilor, care în acest moment are următorul cuprins: „După ce prejudiciul a fost acoperit de stat în temeiul 
hotărârii irevocabile date cu respectarea prevederilor alin. (6), statul se poate îndrepta cu o acţiune în despăgubiri 
împotriva judecătorului sau procurorului care, cu rea-credinţă sau gravă neglijenţă, a săvârşit eroarea judiciară 
cauzatoare de prejudicii”. 
Un alt amendament adoptat prevede că „pentru repararea prejudiciului, persoana vătămată se poate îndrepta cu 
acţiune numai împotriva statului, reprezentat prin Ministerul Finanţelor Publice”. 
Preşedintele Comisiei speciale pentru legile jsutiţiei, Florin Iordache, a precizat, luni, că nu înţelege de ce 
deranjează atât de mult faptul că a fost introdusă răspunderea magistraţilor. 
„Am introdus şi răspunderea magistraţilor. Deranjează că principiul potrivit căruia cine greşeşte plăteşte să se 
aplice şi magistraţilor? Noi am spus de la început - dacă un magistrat, fie că discutăm de un judecător, fie că 
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discutăm de un procuror, atunci când statul plăteşte, statul să aibă posibilitatea să se întoarcă în regres împotriva 
judecătorului şi procurorului”, a mai spus Iordache. 
UPDATE ora 17.05 Camera Deputaţilor: Legea care modifică legea ANI a fost adoptată 
Legea care modifică legea ANI a fost adoptată, luni, de plenul Camerei Deputaţilor, cu 167 de voturi „pentru, 90 
de voturi „împotrivă şi 2 abţineri. 
Deputaţii Opoziţiei au fluierat în timp ce se dădea votul. În replică, la final, la anunţarea rezultatului, parlamentarii 
PSD au aplaudat. 
Legea care modifică Legea ANI, de asemenea criticată de Opoziţie, prevede că interdicţiile aplicate 
parlamentarilor pe baza rapoartelor ANI şi la care s-a constatat nerespectarea prevederilor legale privind 
conflictul de interese în perioada 2007-2013 încetează de drept. 
”A început sfârşitul democraţiei în România. Se pune pumnul în gură opoziţiei pentru că ne-am permis, vezi 
Doamne, să cerem ca Parlamentul României să fie o tribună a dezbaterii legilor, nu una care, pe repede înainte, să 
treacă legi care ştirbesc independenţa Justiţiei. Deşi PSD ne tot spune, împreună cu ALDE, că nu este nicio grabă la 
legile Justiţiei, Comitetul liderilor, la propunerea PSD, a adoptat o modificare a programului de lucru, astfel încât 
votul final pe două legi foarte importante - Legea ANI, cea prin care o serie de deputaţi şi senatori din coaliţia 
majoritartă care au decizii definitive şi probleme grave cu ANI, cu mandatul lor, sunt curăţaţi, precum şi 
modificarea Legii 303, exact proiectul de lege care s-a votat şi nu s-a dezbătut în plen”, a declarat liderul 
deputaţilor USR, Cristian Seidler. 
Proiectul de lege de modificare a Statutului magistraţilor şi cel de modificare a Legii ANI au apărut pe site-ul 
Senatului, săptămâna trecută, ca fiind înregistrate pentru dezbatere la Biroul Permanent, deşi aceste proiecte se 
aflau efectiv în dezbaterea plenului Camerei Deputaţilor. Ulterior, cele două proiecte de lege au fost retrase de pe 
site-ul Senatului, după acuzaţii vehemente venite din partea Opoziţiei. 
Opoziţia a acuzat, la acel moment, majoritatea PSD-ALDE din Parlament de faptul că ar fi acţionat cu premeditare 
înregistrând la Senat propunerile de lege, deşi aceastea se aflau încă în dezbatere la Cameră, scopul fiind de a 
trece "pe repede înainte" aceste modificări la legile justiţiei, fără dezbatere efectivă. 
Deputatul PNL Cătălin Predoiu a acuzat, săptămâna trecută, majoritatea PSD-ALDE din Comisia juridică a Camerei 
că a introdus o modificare legislativă prin care „spală în masă” parlamentari care au Raport ANI în perioada 2007-
2013, în această situaţie aflându-se şi vicepreşedintele ALDE Steluţa Cătăniciu. 
„Comisia juridică a Camerei Deputaţilor a adoptat o modificare a Legii privind integritatea în funcţii publice şi a 
Legii privind Agenţia Naţională de Integritate prin care a declarat «încetate de drept» unele interdicţii aplicate 
deputaţilor şi senatorilor în perioada 2007-2013. Această decizie desfiinţează, în fapt, mai multe rapoarte ale ANI. 
Practic, s-a adoptat un articol apt de «spălarea în masă» a unor deputaţi şi senatori pentru care ANI a făcut 
rapoarte. Într-o astfel de situaţie se află şi unii parlamentari actuali, cum ar fi Steluţa Cătăniciu (ALDE). Textul 
încalcă flagrant MCV şi interesele României”, a spus Predoiu. 
Devansarea sesiunii de vot final, programată iniţial pentru marţi, are legătură cu adoptarea rapidă a Legii 
303/2004 privind Statutul magistraţilor şi a Legii care modifică Legea ANI. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Bp al Senatului: Joi - termen pentru depunerea amendamentelor la proiectele de modificare a statutului magistraților și 
a legii ANI 
Senatul a fost sesizat luni, în calitate de Cameră decizională, cu proiectul de modificare a statutului judecătorilor și 
procurorilor și proiectul de modificare a legii ANI, termenul de depunere a amendamentelor fiind stabilit pentru 
joi, urmând ca rapoartele comisiilor sesizate să fie finalizate până luni, 18 decembrie. 
"Senatul a fost sesizat, astăzi, în calitate de Cameră decizională, cu două proiecte de legi care au fost votate la 
Camera Deputaților. Este procedura uzuală și, sigur, în calitate de președinte al Senatului am convocat Biroul 
permanent pentru a stabili pentru cele două legi termenele de depunere a amendamentelor și de prezentare a 
raportului final. Pentru ambele legi, termenul de depunere a amendamentelor a fost stabilit pentru joi, 14 
decembrie, ora 9,00, iar depunerea raportului — luni, 18 decembrie", a declarat președintele Senatului, Călin 
Popescu-Tăriceanu, după ședința Bp. 
Vicepreședintele Senatului Mihai Goțiu (USR) a criticat modul de convocare a Biroului permanent de luni seară. 
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"Abuzul de putere continuă la minut. Tocmai am ieșit dintr-o ședință a Biroului permanent care încalcă cel puțin 
două prevederi ale Regulamentului. În primul rând, art. 85, alineat 1: 'proiectul programului de activitate pentru 
săptămâna următoare este supus spre adoptare Senatului și se adoptă cu votul majorității senatorilor prezenți'. La 
plen s-a supus la vot un program de lucru pe această săptămână, care nu are inclusă această ședință a Bp. O a 
doua prevedere încălcată este art. 37, alin. l, care prevede că o convocare este însoțită de o propunere de ordine 
de zi. (...) În momentul în care s-a făcut această convocare ni s-a transmis doar un SMS, cu aproximativ 20 — 25 
de minute înainte, fără a se spune ce e pe ordinea de zi. Poate că unora li se par detalii minore. Din punctul meu 
de vedere arată doar faptul că puterea e pur și simplu dispusă să calce în picioare orice regulă a 
parlamentarismului, a democrației, care prevede dezbatere, respectarea unor reguli și legi", a declarat Mihai 
Goțiu. 
Plenul Camerei Deputaților a dat undă verde luni încetării unor interdicții pentru parlamentari, prin aprobarea 
propunerii legislative pentru modificarea Legii 176/2010 privind integritatea în exercitarea funcțiilor și 
demnităților publice, pentru modificarea și completarea Legii 144/2007 privind înființarea și funcționarea ANI, 
precum și pentru modificarea și completarea altor acte normative. De asemenea, deputații au dat luni vot final la 
proiectul privind modificarea Legii 303/2004 privind statutul judecătorilor și procurorilor. 
(Sursa: Agerpres) 

 Propunerea de modificare a Regulamentului Camerei - respinsă de Comisia de regulament 
Propunerea deputatului PSD Florin Iordache de modificare a Regulamentului Camerei, asumată de către 
deputatul Eugen Nicolicea, a fost respinsă luni de Comisia de regulament a forului legislativ. 
Au votat în favoarea respingerii patru deputați, doi — pentru proiect, iar unul s-a abținut. 
Amendamentul, asumat inițial de Eugen Nicolicea și deputatul UDMR Marton Arpad, se referea la o propunere 
depusă săptămâna trecută de social-democratul Florin Iordache, alături de Tudor Ciuhodaru (PSD) și Marian-
Gheorghe Cucșa (ALDE), care viza modificarea Regulamentului Camerei Deputaților, în sensul ca toate 
amendamentele admise aduse unui articol să fie supuse unui singur vot. Propunerea viza astfel că 
amendamentele respinse de comisie se supun votului numai în cazul în care, prin vot, Camera a respins 
amendamentele admise de comisie, după cum se preciza în amendament, inițiatorii invocând dorința unei mai 
bune organizări a ședințelor Biroului permanent și a celor ale Comitetului liderilor din punct de vedere al 
participării. 
"În situația în care timpul de dezbatere aprobat s-a epuizat, dezbaterea se încheie și președintele Camerei supune 
unui singur vot toate amendamentele admise la un articol, cuprinse în raportul comisiei. Amendamentele 
respinse de comisie se supun votului numai în cazul în care, prin vot, Camera a respins amendamentele admise de 
comisie", conform amendamentului care modifică articolul 120 alineatul 2 din Regulamentul Camerei. 
Ajunsă la comisie, propunerea de Regulament a căpătat forma unui amendament mai extins, care modifică 
articolul 120 alin. (2): "În situația în care timpul de dezbatere aprobat s-a epuizat, dezbaterea se încheie și 
președintele de ședință supune votului amendamentele cuprinse în raportul comisiei, în următoarea ordine: în 
primul rând se supun votului amendamentele prin care se propune eliminarea unor texte, apoi amendamentele 
adoptate de comisie. Dacă niciunul dintre aceste amendamente nu a fost adoptat, se supun votului 
amendamentele respinse din raport, în ordinea înscrisă în acesta. Dacă unul dintre amendamente a fost acceptat 
de majoritatea deputaților prezenți, celelalte amendamente se consideră respinse. Dacă niciunul dintre 
amendamentele din raport nu a întrunit numărul necesar de voturi pentru a fi adoptat, se consideră adoptată 
forma inițială". 
Marton Arpad nu a mai dorit să își asume calitatea de inițiator la acest amendament. 
Raportul de respingere al Comisiei de regulament va fi supus votului plenului Camerei Deputaților, acesta fiind 
unul consultativ, a precizat, la finalul ședinței, președintele forului, social-democratul Eugen Nicolicea. El a invocat 
procedura unui "vot ponderat". 
"Deși în deciziile Curții și în Regulament se precizează că trebuie asigurată ponderea în comisie, într-o comisie în 
care fiecare grup, indiferent cât de mare este, are doar un reprezentant, ponderea nu poate fi asigurată decât 
printr-un vot ponderat. Acest lucru s-a mai întâmplat și s-a mai aplicat, cred că există și într-un Regulament de 
acum 3 mandate, când eram tot președintele Comisiei de regulament. (...) Pentru a nu bloca lucrările comisiei, am 
acceptat să fie unu la unu, adică votul unui partid cu 5% să fie identic cu votul unui partid cu 50%. Da (n.r. — a fost 
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respins), dar evident că această situație se tranșează de către plen. Raportul comisiei este facultativ. Dar astăzi s-a 
ajuns ca minoritatea să fie 6 la 2", a precizat deputatul PSD. 
El a adăugat că în acest mandat nu a existat "votul ponderat", dar a insistat pe explicarea acestei proceduri:  
"Spre exemplu votul liderilor este un vot ponderat pentru că și acolo ai un singur lider. Dacă votează PSD-ul care 
are 48% și mai votează ALDE care are 5% au adoptat, pentru că împreună fac 53%. În art. 42 (din Regulament) se 
spune — componența comisiilor se realizează în conformitate cu ponderea fiecărui grup parlamentar. Există două 
variante — fie ca la celelalte comisii să ai mai mulți membri, fie se realizează ponderea ca la comitetul liderilor de 
grup acolo unde ai un singur membru acela să voteze cu ponderea grupului". 
Reprezentanții PNL, USR și PMP din comisie au acuzat "politica pumnului în gură practicată de PSD, "o bătaie de 
joc față de democrație". 
"Ceea ce încearcă în momentul de față PSD este să ducă mai departe politica pumnului în gură pe care o aplică 
deja de câteva ședințe în plenul Camerei Deputaților. Modificarea aceasta de Regulament pe care o propune PSD 
este pentru a limita dezbaterea amendamentelor în plenul Camerei, pentru a nu mai întâmpina probabil 
dificultăți, cu ghilimele, din categoria celor pe care le-au întâmpinat în ultimele zile. Prin urmare, astăzi am avut 
surpriza de a vedea că până și cumva oamenii care i-au susținut în astfel de situații — este vorba despre cei de la 
UDMR — au votat împotriva unui amendament pe care mai întâi l-a propus colaborarea dintre Eugen Nicolicea și 
Marton Arpad, după care Marton Arpad s-a retras din postura de autor al amendamentului, a rămas dl Eugen 
Nicolicea", a afirmat deputatul PMP Robert Turcescu. 
Potrivit acestuia, până acum, nu s-a vorbit niciodată de vot ponderat în votul care a avut loc în ședința de 
Regulament. 
"E adevărat că, înainte de a intra în ședința Comisiei de Regulament, mi-a șoptit cineva că domnul Nicolicea, știind 
că nu va mai beneficia de sprijinul lui Marton Arpad, intenționa să vină cu această inovație a votului ponderat. A 
modifica acest Regulament, care este în vigoare din 1994, după cheful domnului Nicolicea sau după 
circumstanțele pe care le întâmpină PSD-ul în ședințele de plen înseamnă practic a arunca în aer și proceduri 
parlamentare și felul în care funcționează Parlamentul. El nu se poate modifica pentru că celor de la PSD-ALDE nu 
le convine la un moment dat că au parte, în sfârșit, și de o opoziție foarte vocală în Parlament", a declarat 
Turcescu. 
Deputatul PNL Gabriel Andronache a spus că, deocamdată, este vorba doar de "un succes de etapă". 
"Concluzia este simplă: majoritatea grupurilor parlamentare nu a fost de acord cu această modificare pentru o 
chestiune simplă — după ce au eliminat prin impunerea unui timp de dezbatere dezbaterea unor amendamente, 
acum vor să ia opoziției și dreptul de a vota amendamentele pe care le-a propus. Deocamdată am obținut un 
succes de etapă, urmează la plen, unde în mod evident majoritatea parlamentară o să încerce întoarcerea acestui 
raport de respingere. Ne vom bate pe procedură și la plen", a arătat Andronache. 
Deputata PNL Adriana Săftoiu a susținut că această comisie a încălcat de fapt Regulamentul. 
"Această ședință a fost anunțată la ora 12,15 pentru ora 13,00, în condițiile în care Regulamentul spune că o 
comisie este convocată cu cel puțin 24 de ore înainte, plus ordinea de zi. Deci noi oricum am creat niște 
precedente foarte periculoase în această comisie și acum e evident, suntem în fața unei forțări de schimbare a 
Regulamentului doar pentru a evita ce s-a întâmplat miercurea trecută, când opoziția a cerut să fie discutat 
fiecare amendament", a menționat Adriana Săftoiu. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Reacția lui Liviu Dragnea după ce GRECO a cerut României informaţii despre proiectul privind legile justiţiei 
Grupul de State împotriva Corupţiei (GRECO), un organism al Consiliului Europei, îndeamnă România să ofere, 
până pe 15 ianuarie 2018, informaţii în sensul pregătirii unui raport de evaluare despre proiectul privind legile 
justiţiei elaborat de Comisia parlamentară specială. 
Întrebat cum vede reacția GRECO la legile justiției, liderul PSD Liviu Dragnea a declarat că nu a văzut-o. 
„Nu am văzut-o”, a spus Liviu Dragnea, luni, la Parlament. 
Grupul de State împotriva Corupţiei (GRECO) a formulat o solicitare adresată României activând Regulamentul 34, 
care permite "proceduri ad hoc în situaţii excepţionale". 
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"În virtutea Regulamentului procedural 34, cerem şefului Delegaţiei României să ofere, până pe 15 ianuarie 2018, 
informaţii pentru pregătirea unui raport ad hoc pe tema proiectelor de amendamente legislative dezbătute în 
prezent de Parlament pe tema justiţiei (...)", informează GRECO într-un comunicat oficial. 
Decizia de formulare a acestei solicitări adresate României a fost luată în cursul reuniunii plenare a GRECO, 
desfăşurată la Strasbourg. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Legile justiției. Măsuri fără precedent luate de Consiliul Europei 
Vor fi evaluate, în premieră, modificările aduse Legilor Justiţiei. Potrivit Consiliului Europei, „schimbările ar putea 
afecta lupta împotriva corupţiei și independența sistemului judiciar". 
 Decizia a fost luată printr-o procedură ad-hoc, folosită în împrejurări excepționale, atunci când există amenințări 
reale cu privire la modificarea și scăderea standardelor în lupta împotriva corupției în țările afiliate GRECO. Decizia 
a fost luată la nivelul Grupului European pentru lupta împotriva corupției, GRECO, organism afiliat Consiliului 
Europei. 
 
Evaluări vor fi făcute atât în cazul României, cât și în cazul Poloniei. Și în această țară sunt discutate măsuri menite 
să modifice organizarea sistemului judiciar. 
Verificările urmează să fie făcute la începutul anului viitor, în a doua parte a lunii ianuarie și pe parcursul lunii 
februarie și apoi analizate în sesiunea plenară a GRECO din martie. 
Oficialii statului român sunt așteptați să prezinte informații cu privire la legile justiției care sunt în prezent în 
dezbatere parlamentară, până în 15 ianuarie, cel mai târziu. 
„În Parlamentul României au intrat recent trei propuneri legislative privind sistemul judiciar, care urmează să fie 
adoptate în procedură de urgență. Mai multe instituții din România și din străinătate și-au exprimat îngrijorarea 
că aceste propuneri afectează eficiența luptei împotriva corupției și subminează independența sistemului judiciar. 
De asemenea, în ceea ce privește Polonia, temeri asemănătoare au fost exprimate în privința a două proiecte de 
lege privind reorganizarea Curții Supreme și a Consiliului Național al Justiției”, se arată în comunicatul Consiliului 
European. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 UPDATE Protestul de la Palatul Parlamentului s-a încheiat; pichetări ale sediilor PSD la Sibiu și Cluj 
Protestul desfășurat, luni seara, în fața Palatului Parlamentului, față de modificarea legilor justiției s-a încheiat 
fără incidente, în zonă mai rămânând după ora 21,30 numai câteva zeci de protestatari, în timp ce în unele orașe 
din țară cum ar fi Sibiu sau Cluj au fost pichetate sediile PSD. 
La momentul de vârf al protestului, în jurul orei 20,00, în zonă s-au aflat câteva sute protestatari. 
Printre participanți au venit și lideri ai PNL și USR, cum ar fi prim-vicepreședintele liberal, deputatul Raluca Turcan, 
sau președintele USR, deputatul Dan Barna. 
* Zeci de tineri din Sibiu pichetează, luni, sediul Organizației Județene a PSD, de la orele după-amiezii, ei 
declarând că și-au propus să înnopteze în stradă, în semn de protest față de acțiunile social-democraților. 
Printre protestatari se numără și conducătorii unor ONG-uri din oraș, care organizează evenimente culturale sau 
cu caracter social și sportiv. 
Protestarii au venit "înarmați" cu scaune pliabile pe care le-au așezat lângă sediul PSD Sibiu, pe clădirea căruia au 
proiectat mesajul "vă vedem". 
Participanții la această acțiune de protest au venit și cu pancarte cu mesaje de genul: "fără penali în Parlament; 
Dragnea și Tăriceanu plecați acasă!; Jos labele de pe Justiție; Istoria va scrie pe voi "gunoi"; etc. 
Acesta nu este un protest avizat de autorități și o parte dintre protestatari susțin că nici nu intenționează să ceară 
vreun aviz. 
* Circa 30 de tineri au pichetat, luni seara, după ora 16,00, sediul PSD Cluj, în semn de protest față de modificarea 
legilor justiției. 
Ei au fluierat și au scandat lozinci și au anunțat că vor reveni și marți după-amiază în fața sediului social 
democraților. 
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* Acțiuni similare de pichetare a sediilor PSD au mai fost organizate, luni seară, cu participare mai redusă, și în alte 
orașe din țară cum ar fi Iași sau Baia Mare. 
Câteva sute de persoane protestează în zona Parlamentului față de modificările aduse legilor Justiției 
Câteva sute de persoane s-au strâns luni seară în zona Palatului Parlamentului, după ce s-au mobilizat pe rețelele 
de socializare pentru a protesta față de modificările aduse legilor Justiției. 
Protestatarii fluieră și strigă lozinci precum "Hoții", "Justiție, nu corupție" și "DNA să vină să vă ia". 
Ei flutură steagurile României și ale Uniunii Europene. 
La protest sunt prezenți lideri PNL și USR. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 "Corupţia ucide": În 16 decembrie încurajăm lumea din întreaga ţară să se alăture protestelor din Bucureşti 
Comunitatea „Corupţia ucide” cheamă la proteste ample în Bucureşti, sâmbătă, 16 decembrie. În acest sens, a 
fost creat un eveniment pe Facebook, prin care „încurajează lumea din întreaga ţară” să se alăture protestelor 
din Bucureşti. 
„Sâmbătă încurajăm lumea din întreaga ţară să se alăture protestelor din Bucureşti. Strada contra 
guvernului+parlamentului. 
Ce vrem. Renunţarea la modificarea legilor justiţieiei. Nu mai faceţi experimente fiscale, care riscă să ne bage, ca 
şi ţară, în faliment. 
Nu dăm înapoi”, potrivit anunţului postat pe pagina evenimentului. 
Protestul este anunţat pentru intervalul 14.00 – 21.00. 
„Este posibil cateodata sa existe persoane recalcitrante şi agenţi provocatori, care vor încerca să creeze tensiuni şi 
să provoace reacţia forţelor de ordine. Cum ne protejam si cum facem sa avem parte de un protest civilizat: 
1. Nu afişam un comportament agresiv faţa de jandarmi sau faţă de alţi demonstranţi. 
2. Nu încurajam comportamentul violent al celorlalţi demonstranţi. 
3. Dacă observam un comportament abuziv sau violent al unor demonstranţi sau al forţelor de ordine, il 
înregistram cu ajutorul telefonului. 
4. Nu strigam sloganuri obscene. 
5. Părăsim temporar demonstraţia, pentru a ne hidrata, încălzi sau odihni. Revenim cu grijă la demonstraţie. 
6. Suntem calmi şi solidari. Aducem la protest colegi, prieteni şi membri ai familiei. 
7. Vorbim cu oamenii necunoscuţi din jurul nostru. Un protest este o modalitate buna de a socializa si a face 
schimb de idei. 
8. Daca un idot/grup de idioti incep sa arunce cu obiecte spre cladiri/fortele de ordine ca sa faca scandal, toata 
lumea se lasa in jos, astfel incat acei idioti care vor sa cauzeze scandal, sa fie super vizibili. Cand toata lumea sta 
jos ghemuita, orice idiot care arunca cu o sticla o sa fie la fel de vizibil ca si Mona Lisa. Deci strategia lui de a face 
scandal o sa eșueze”, sunt regulile pe care sunt îndemnaţi protestatatarii să le urmeze. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 

 Personalul din închisori va fi suplimentat printr-o Hotărâre de Guvern 
Anunţul a fost făcut de Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, la Vaslui, unde a discutat cu liderii de sindicat ai 
penitenciarelor din Moldova. 
La sfârşitul săptămânii trecute, mai mulţi angajaţi ai Penitenciarului Vaslui au refuzat să intre în tură din cauza 
orelor suplimentare prea multe. 
Ministrul a vorbit şi despre o ordonanţă de urgenţă prin care, pe viitor, să poată fi plătite orele suplimentare. 
În acest moment doar cele efectuate sâmbăta şi duminica sunt plătite angajaţilor din penitenciare. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
 
 

 UPDATE Principesa Margareta, la ședința solemnă: Voi continua să servesc interesele fundamentale ale României 
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Custodele Coroanei Române, principesa Margareta, a afirmat luni, la ședința solemnă a Camerelor reunite ale 
Parlamentului, dedicată omagierii Regelui Mihai I, că va continua să servească interesele fundamentale ale 
României și își va închina munca românilor din toate țările lumii. 
* LIVE UPDATE Parlament: Ședință solemnă dedicată omagierii Regelui Mihai 
"Începe un nou timp pentru Casa Regală. Cu aceleași valori și principii ca ale tatălui meu, voi continua să servesc 
interesele fundamentale ale României. Ca și Regele Mihai, voi închina munca mea românilor din toate țările lumii. 
Coroana va continua să facă tot ce este posibil, alături de instituțiile fundamentale ale statului, pentru progresul 
țării, în cadrul Uniunii Europene și NATO. Regele a crezut întotdeauna că este datoria noastră să fim parte 
integrantă a acestor eforturi. Pe lângă activitățile de consolidare a comunităților românești, pe lângă proiectele 
caritabile, familia mea și cu mine vom fi alături de instituțiile statului, în promovarea adevăratului chip al 
României și a intereselor ei pe plan internațional", a spus principesa. 
Aceasta consideră că "țările lumii au nevoie să cunoască mai bine ceea ce România a reușit în 150 de ani ca stat 
modern, ce a realizat în secolul care a trecut de la Marea Unire și ce a construit, după căderea comunismului". 
"Privind în urmă, putem să fim mândri de progresele națiunii noastre", a adăugat ea. 
Totodată, principesa a punctat că, în cadrul ședinței solemne, se aduce un omagiu deopotrivă Regelui Mihai, cât și 
celor "150 de ani de istorie modernă, plină de pagini tragice, dar și înălțătoare". 
"Solemnitatea la care participăm aduce omagiu Regelui nostru, atât de iubit de poporul român și admirat de 
întreaga lume. Dar rostul distinsei adunări de astăzi are rădăcini adânci în 150 de ani de istorie modernă, plină de 
pagini tragice, dar și înălțătoare", a menționat principesa Margareta. 
Omagiindu-și ilustrul părinte, principesa Margareta a afirmat că, "pentru aproape un secol, Regele Mihai a fost o 
parte din fibra statului român", pe care, "chiar atunci când a fost departe de țară, românii l-au privit ca pe un far 
luminos". 
''Am pierdut, ca întreaga Națiune, un părinte. De aceea, în aceste clipe grele, suntem uniți în doliul nostru. 
Bunătatea și iertarea tatălui meu au învins toate relele secolului trecut. Înțelepciunea lui a asigurat continuitatea 
țării noastre, în momente de gravă abatere de la mersul firesc al lumii. Chiar atunci când a fost departe de țară, 
românii l-au privit ca pe un far luminos. Pentru aproape un secol, Regele Mihai a fost o parte din fibra statului 
român. În inima părinților mei a existat întotdeauna un 'mâine'. Cu gândul la acel 'mâine', vă mulțumesc pentru 
ziua de azi. Așa să ne ajute Dumnezeu!", a încheiat Custodele Coroanei Române. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 TOPUL celor mai bine plătiţi angajaţi ai ministerelor în anul 2018. Cine sunt bugetarii care primesc peste 
10.000 de lei net pe lună 
Topul ministerelor în funcţie de salariul mediu net din 2018: Angajaţii Ministerului Afacerilor Externe vor câştiga, 
în medie, peste 10.000 de lei net pe lună, scrie Ziarul Financiar.mesc peste 10.000 de lei net pe lună 

♦ În nouă ministere, salariul mediu depăşeşte 5.000 de lei net pe lună ♦ Cele mai mari salarii sunt în Ministerul 
Afacerilor Externe (cu o medie de peste 10.000 de lei net pe lună), iar cele mai mici sunt în Ministerul Culturii 

(2.700 de lei net pe lună) ♦ În două ministere (Justiţie şi Cercetare) salariile angajaţilor vor scădea în 2018, potrivit 
proiectului de buget. 
Cele mai mari salarii medii din ministere sunt obţinute de angajaţii Ministerului Afacerilor Externe, unde cei peste 
2.200 de angajaţi vor avea salarii medii de circa 10.300 de lei net pe lună în 2018, cu 12% mai mari decât în 2017, 
arată calculele ZF pe baza informaţiilor din proiectul de buget pe 2018 de pe site-ul Ministerului de Finanţe. 
Astfel, diplomaţii, consulii, angajaţii institutelor culturale din alte ţări, precum şi funcţionarii locali care lucrează în 
acest minister au cele mai mari salarii medii din rândul ministerelor. 
Pe locul doi în topul celor mai bine plătiţi angajaţi din ministere sunt procurorii, având în vedere că în cadrul 
Ministerului Public – unde lucrează peste 6.200 de angajaţi - salariul mediu va fi de aproape 8.700 de lei net pe 
lună în 2018. Salarii mari, de peste 8.600 de lei net pe lună, sunt bugetate şi pentru cei 321 de angajaţi ai 
Ministerului pentru Mediul de Afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat. 
(Sursa: Ziarul Financiar) 
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 PROIECT | Închisoare de la 1 la 6 ani pentru neplata CAS şi a unor impozite de către angajatori / LISTA 
obligaţiilor fiscale pe care românii nu le vor mai putea evita 
Ministerul Finanţelor a lansat în dezbatere publică un proiect de ordonanţă de urgenţă prin care nereţinerea şi 
neîncasarea, reţinerea şi neplata, respectiv încasarea şi neplata unui număr de 32 de contribuţii, taxe şi impozite 
va fi sancţionată cu închisoare de la 1 la 6 ani. 
„Se incriminează ca faptă de evaziune fiscală, nereţinerea şi neîncasarea, reţinerea şi neplata, respectiv încasarea 
şi neplata, în tot sau în parte, cu intenţie, în cel mult 30 de zile de la termenul de scadenţă prevăzut de lege, a 
impozitelor şi contribuţiilor prevăzute în Anexă”, se arată în proiectul citat. 
„Limitele speciale ale pedepsei prevăzute sunt închisoarea de la 1 an la 6 ani, precizează iniţiatorii”. 
De asemenea, sancţionarea formelor agravate ale infracţiunii de evaziune fiscală se propune să se realizeze prin 
majorarea cu o treime, respectiv cu jumătate a limitelor pedepselor, în cazul faptelor cu conţinut agravant, în 
vederea corelării cu prevederile Codului Penal - Partea Specială. 
Anexa - lista obligaţiilor fiscale care trebuie reţinute şi plătite de angajatori: 
- Impozitul pe dividendele plătite de o persoană juridică română către o persoană juridică română 
- Impozitul pe veniturile din drepturile de proprietate intelectuală 
- Impozit pe venitul din salarii şi asimilate salariilor 
- Impozitul pe veniturile din arendă 
- Impozitul pe veniturile sub formă de dobânzi 
- Impozit pe veniturile sub formă de dividende 
- Impozitul pe veniturile impozabile obţinute din lichidarea unei persoane juridice sau din reducerea capitalului 
social, potrivit legii 
- Impozitul pe veniturile din pensii 
- Impozitul pe veniturile din premii şi din jocuri de noroc 
- Impozitul pe veniturile din alte surse 
- Impozitul pe veniturile obţinute de o persoană fizică dintr-o asociere între o persoană fizică şi o persoană 
juridică, contribuabil potrivit titlului II din Codul fiscal 
- Impozitul pe veniturile obţinute de o persoană fizică dintr-o asociere între o persoană fizică şi o persoană 
juridică, contribuabil potrivit titlului III din Codul fiscal 
- Impozitul pe veniturile obţinute de o persoană fizică dintr-o asociere între o persoană fizică sau orice altă 
entitate - asociere fără personalitate juridică şi o persoană juridică, contribuabil potrivit Legii nr. 170/2016, 
conform contractului de asociere, determinate potrivit prevederilor titlului II 
- Contribuţia de asigurări sociale datorată de persoanele fizice care realizează venituri din salarii şi asimilate 
salariilor 
- Contribuţia de asigurări sociale de sănătate datorată de persoanele fizice care realizează venituri din salarii şi 
asimilate salariilor 
- Impozitul pe veniturile din dobânzi obţinute de un nerezident, primite de la un rezident 
- Impozitul pe veniturile din dobânzi obţinute de un nerezident, primite de la un nerezident care are un sediu 
permanent în România, dacă dobânda este o cheltuială a sediului permanent/a sediului permanent desemnat 
- Impozitul pe veniturile din redevenţe obţinute de un nerezident, primite de la un rezident 
- Impozitul pe veniturile din redevenţe obţinute de un nerezident, primite de la un nerezident care are un sediu 
permanent în România, dacă redevenţa este o cheltuială a sediului permanent/a sediului permanent desemnat 
- Impozitul pe veniturile din comisioane obţinute de un nerezident, primite de la un rezident 
- Impozitul pe veniturile din comisioane obţinute de un nerezident, primite de la un nerezident care are un sediu 
permanent în România, dacă comisionul este o cheltuială a sediului permanent/a sediului permanent desemnat 
- Impozitul pe venituri din activităţi sportive şi de divertisment desfăşurate în România obţinute de un nerezident, 
indiferent dacă veniturile sunt primite de către persoanele care participă efectiv la asemenea activităţi sau de 
către alte persoane 
- Impozitul pe venituri din prestarea de servicii de management sau de consultanţă din orice domeniu, obţinute 
de un nerezident, dacă aceste venituri sunt obţinute de la un rezident sau dacă veniturile respective sunt 
cheltuieli ale unui sediu permanent în România 
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- Impozitul pe venituri reprezentând remuneraţii primite de persoane juridice străine care acţionează în calitate 
de administrator, fondator sau membru al consiliului de administraţie al unei persoane juridice române 
- Impozitul pe venituri din servicii prestate în România obţinute de un nerezident, exclusiv transportul 
internaţional şi prestările de servicii accesorii acestui transport 
- Impozitul pe venituri din profesii independente desfăşurate în România, obţinute de un nerezident - medic, 
avocat, inginer, dentist, arhitect, auditor şi alte profesii similare - în cazul când sunt obţinute în alte condiţii decât 
prin intermediul unui sediu permanent sau într-o perioadă ori în mai multe perioade care nu depăşesc în total 183 
de zile pe parcursul oricărui interval de 12 luni consecutive care se încheie în anul calendaristic vizat 
- Impozitul pe venituri din premii acordate la concursuri organizate în România, obţinute de un nerezident 
- Impozitul pe veniturile din dividende obţinute de un nerezident, primite de la un rezident 
- Impozitul pe venituri realizate din transferul masei patrimoniale fiduciare de la fiduciar la beneficiarul nerezident 
în cadrul operaţiunii de fiducie 
- Impozitul pe venituri obţinute de un nerezident,la jocurile de noroc practicate în România, pentru toate 
câştigurile primite de un participant de la un organizator sau plătitor de venituri din jocuri de noroc, exclusiv 
jocurile de noroc prevăzute la art. 110 alin. (7) din Codul fiscal 
- Impozitul pe veniturile realizate de nerezidenţi din lichidarea unei persoane juridice române 
- Impozit datorat pe venitul din transferul proprietăţilor imobiliare din patrimoniul personal. 
 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Întâlnire între premierul Mihai Tudose şi vicepreşedintele Băncii Mondiale, pentru construcţia autostrăzii 
Ploieşti-Braşov 
Premierul Mihai Tudose se întâlneşte marţi, la Palatul Victoria, cu vicepreşedintele Băncii Mondiale, Cyril Muller, 
discuţiile venind în contextul în care oficialii Băncii şi-au arătat interesul de a sprijini construcţia autostrăzii 
Ploieşti-Braşov.nstrucţia autostrăzii Ploieşti-Braşov 
Întâlnirea, programată pentru ora 10.00, va avea loc la Palatul Victoria. 
Premierul Mihai Tudose va avea discuţii cu delegaţia Băncii Mondiale, condusă de vicepreşedintele Cyril Muller, în 
contextul în care instituţia financiară a decis să ofere asistenţă în ceea ce priveşte implementarea proiectului 
autostrăzii Ploieşti-Braşov. 
Părţile au discutat, la finalul lunii octombrie, măsurile necesare demarării proiectului convenindu-se înfiinţarea 
unui comitet de coordonare, la nivelul Secretariatului General Guvernului, condus de vicepremierul Ion Marcel 
Ciolacu, şi o unitate de implementare a proiectului, la Ministerul Transporturilor, responsabilă de componenta 
tehnică. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 

 Programul „Prima Casă”: Noi criteri de evaluare pentru băncile care acordă creditele, din 2018 
Din 1 ianuarie 2018 vor intra în vigoare procedura şi criteriile de evaluare anuală a modului de utilizare a 
plafoanelor de garantare de către finanţatorii participanţi în cadrul programului „Prima casă”. Procedura a fost 
aprobată prin Ordin al ministrului Finanţelor, a precizat vineri instituţia. 
Programul „Prima Casă”: Noi criterii de evaluare pentru băncile care acordă creditele, Potrivit MFP, criteriile care 
vor fi avute în vedere la evaluarea anuală a modului de utilizare a plafoanelor de garantare după aplicarea 
criteriului privind ponderea garanţiilor acordate de fiecare finanţator în totalul garanţiilor acordate în anul 
precedent, sunt următoarele: 
1) Raportul între volumul finanţărilor garantate acordate în cadrul programului şi volumul creditelor pentru 
locuinţe acordate de finanţatori persoanelor fizice, negarantate de către stat în anul precedent 
2) Raportul între numărul total al garanţiilor plătite finanţatorilor de la începutul programului şi până la data de 31 
decembrie a anului precedent şi numărul total al garanţiilor acordate de la începutul programului şi până la data 
de 31 decembrie a anului precedent 
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3) Raportul dintre numărul garanţiilor/promisiunilor de garantare acordate de FNGCIMM după ce solicitările de 
acordare au fost invalidate cel puţin o dată, înregistrate de un finanţator participant în program în anul precedent 
si numărul total al solicitărilor de garantare aprobate de FNGCIMM în anul precedent. 
„Fiecărui criteriu mai sus menţionat îi va corespunde un punctaj diferenţiat, în funcţie de mărimea rapoartelor 
aferente criteriilor, iar prin însumarea punctelor atribuite fiecărui criteriu se va obţine punctajul final care va 
determina procentul de ajustare al plafonului alocat”, precizează Finanţele. 
Evaluarea anuală a modului de utilizare a plafoanelor de garantare alocate finanţatorilor participanţi în cadrul 
programului „Prima casă” se efectuează pe baza raportărilor transmise de către finanţatori şi a datelor existente 
în evidenţele Fondul Naţional de Garantare a Creditelor pentru Întreprinderi Mici si Mijlocii (FNGCIMM) incidente 
programului. 
„Pe lângă ritmul de utilizare a plafoanelor alocate anterior şi condiţiile de acordare a creditelor, în cadrul 
programului s-a avut în vedere introducerea unor criterii noi care să stimuleze acordarea de către instituţiile 
finanţatoare a produselor de creditare standard fără implicarea garanţiilor de stat, precum şi adoptarea unui 
management al riscului prudent la nivelul instituţiilor finanţatoare care să limiteze riscul de neplată, dar şi o mai 
bună gestionare a procesului de acordare a creditelor în cadrul programului”, menţionează MFP. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 TAROM își va stabili bugetul de venituri și cheltuieli, ce va fi aprobat prin ordin comun al miniștrilor Transporturilor și 
Finanțelor 
Compania Tarom și-ar putea stabili propriul buget de venituri și cheltuieli, care, pe durata cât statul este acționar 
majoritar, va fi aprobat prin ordin comun al ministrului Transporturilor și al ministrului Finanțelor Publice, 
conform unui proiect de OUG pentru modificarea și completarea Ordonanței Guvernului nr. 45/1997 privind 
înființarea Societății Comerciale Compania Națională de transporturi aeriene române - TAROM - SA, publicat pe 
siteul ministerului de resort. 
"Societatea Comercială ŤCompania națională de transporturi aeriene române — TAROMť — S.A. are drept 
obiectiv desfășurarea activităților de transport în condiții de siguranță, securitate și eficiență și își stabilește 
bugetul propriu de venituri și cheltuieli care, pe perioada cât statul este acționar majoritar, se aprobă prin ordin 
comun al ministrului transporturilor și al ministrului finanțelor publice, la propunerea adunării generale a 
acționarilor, fiind exceptat de la prevederile legale privind fundamentarea și aprobarea bugetelor de venituri și 
cheltuieli aplicabile operatorilor economici la care statul este acționar unic sau majoritar", se menționează în 
proiect. 
De asemenea, documentul prevede că TAROM are ca obiect principal de activitate executarea de transporturi 
aeriene interne și internaționale, de călători, de bagaje, de mărfuri și poștă, prin curse regulate și charter, precum 
și prestații legate de transportul aerian, respectiv comercializarea în regim duty-free, handling, catering, transport 
terestru în continuarea transportului aerian și alte activități stabilite prin statutul societății. 
Conform Notei de fundamentare a proiectului, aplicarea prevederilor legale actuale privind fundamentarea și 
aprobarea bugetelor de venituri și cheltuieli ale operatorilor economici la care statul este acționar unic sau 
majoritar, impune o serie de condiții restrictive în ceea ce privește indicatorii forței de muncă, respectiv 
"creșterea câștigului mediu brut lunar pe salariat se stabilește anual, prin legea bugetului de stat, în funcție de 
indicele de creștere a productivității muncii calculate în unități valorice sau fizice", indicatorii veniturilor, respectiv 
"în situația în care gradul de realizare a veniturilor totale aprobate în bugetele de venituri și cheltuieli, în fiecare 
dintre ultimii 2 ani, a fost mai mic de 90%, fundamentarea veniturilor totale pentru anul curent este cel mult la 
nivelul realizărilor din anul precedent" și indicatorii cheltuielilor, respectiv "până la aprobarea bugetelor de 
venituri și cheltuieli pentru anul curent, operatorii economici pot efectua cheltuieli lunar, în limita a 1/12 din 
cheltuielile aprobate prin bugetele de venituri și cheltuieli ale anului precedent sau 1/12 din cheltuielile propuse 
în proiectul de buget aprobat de Adunarea generală a acționarilor, respectiv Consiliul de administrație al 
operatorului economic, după caz, în situația în care acestea sunt mai mici decât cele din anul precedent". 
"Aceste condiții restrictive aplicate Companiei Naționale de Transporturi Aeriene Române — TAROM SA pun 
compania în inferioritate concurențială creând un cadru de funcționare necompetitiv în raport cu operatorii 
privați din domeniu într-un mediu concurențial acerb și complet liberalizat în ceea ce privește accesul pe piața 
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serviciilor de transport aerian și politicile tarifare, limitează dezvoltarea, creează deficit de personal specializat în 
cadrul companiei și produce sincope în gestionarea eficientă a bugetului de venituri și cheltuieli deoarece", se 
menționează în Nota de fundamentare. 
Potrivit documentului, aceste condiții împiedică angajarea sau menținerea personalului înalt specializat prin 
pachete salariale atractive în raport cu oferta din piața muncii și gestionarea flexibilă a bugetului de salarii, în 
funcție de necesitățile de operare, dar și de fluctuațiile manifestate pe piața muncii din domeniul aviației 
comerciale. 
De asemenea, împiedică inițierea în timp util a investițiilor programate pe anul în curs ca urmare a faptului că 
acestea se pot iniția doar când bugetul de venituri și cheltuieli este aprobat prin Hotărâre a Guvernului (de regulă 
se pierd câteva luni din fiecare an), lăsând astfel insuficient timp pentru desfășurarea procedurilor de achiziție, 
ceea ce are impact asupra lucrărilor de amenajare și echipare a spațiilor de lucru în conformitate cu cerințele 
legale aplicabile organizațiilor de întreținere tehnică a aeronavelor și cu documentația tehnică a aeronavelor, 
asupra altor proiecte privind operarea în siguranță și în conformitate cu cerințele aplicabile, precum și asupra 
lucrărilor de remediere a defectelor apărute în timpul operării (componentelor, motoarelor, echipamentelor). 
Totodată, condițiile menționate împiedică implementarea programelor de întreținere a aeronavelor în 
conformitate cu cerințele producătorilor, îngreunează procesul de achiziție a pieselor și/sau componentelor 
pentru înlocuirea celor defecte care afectează disponibilitatea aeronavelor pentru operarea zilnică și creează 
disfuncționalități în implementarea programelor de instruire a personalului navigant, tehnic și operațional în 
conformitate cu cerințele legale aplicabile fiecărei categorii de personal. 
"Deoarece operatorii aerieni privați concurenți, români sau străini, nu trebuie să facă față unor condiții restrictive 
în gestionarea resurselor umane, materiale și tehnice, se impune ca de urgență să se modifice prevederile legale 
prin care operatorul aerian național este pus în dezavantaj concurențial prin imposibilitatea asigurării unui regim 
de normalitate a soluționării operative a cerințelor pieței, ceea ce îi afectează performanțele și are drept rezultat 
servicii necompetitive și neatractive", se mai spune în Nota de fundamentare. 
Compania TAROM are prevăzute în proiectul de buget rectificat pentru 2017 pierderi de 206,793 milioane lei, de 
cinci ori mai mari față de cele 41,21 milioane lei din bugetul publicat în septembrie în Monitorul Oficial. 
Compania Națională de Transporturi Aeriene Române TAROM a fost înființată în 1954 și își desfășoară activitatea 
sub autoritatea Ministerului Transporturilor. Din iunie 2010 este membră a Alianței SkyTeam, din 1993 membră a 
Asociației Internaționale a Transportatorilor Aerieni (IATA) iar din 2000 este membră a Asociației Companiilor 
Aeriene Europene (AEA). 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Turismului: Toți cetățenii vor primi vouchere de vacanță până în martie-aprilie anul viitor 
Toți cetățenii vor primi vouchere de vacanță până în martie-aprilie anul viitor și sunt, deja, instituții care au 
acordat aceste vouchere, a declarat luni, la Sinaia, ministrul Turismului, Mircea Titus Dobre, se arată într-un 
comunicat al ministerului de resort. 
"Începând cu 2018 sunt prevăzuți și banii pentru voucherele de vacanță. Vă anunț că în bugetul anului 2018 există 
filă separată pentru acest lucru. Toți cetățenii le vor primi până în martie-aprilie, dar deja sunt instituții care au 
acordat aceste vouchere de vacanță', a precizat ministrul Turismului într-o întâlnire cu reprezentanții Autorității 
Naționale pentru Protecția Consumatorilor (ANPC), autoritățile locale din stațiunile turistice de pe raza județului 
Prahova și cu agenții economici din această zonă. 
Una dintre problemele dezbătute la Sinaia a fost cea a strategiei comune de dezvoltare a zonei schiabile. În 
context, Mircea Dobre a vorbit despre turistul integrat arătând că acesta trebuie să aibă acces la toate pârtiile de 
ski cu un singur skipass chiar dacă există domeniu de stat și domeniu privat. 
"Cred că trebuie să ne gândim la un turism integrat, astfel încât, cu un singur skipass, turistul să aibă acces pe 
toate pârtiile de schi. Chiar dacă există domeniu de stat și domeniu privat, ar trebui să avem o colaborare între 
toate părțile. Trebuie să lăsăm orgoliul la o parte, indiferent de coloratura politică, pentru că discutăm despre 
turism. Vreau să discutăm deschis și să existe un dialog între tot ce înseamnă stat și privat. Eu personal cred că s-
ar putea găsi soluții pentru a avea un singur skipass pe toată suprafața județului Prahova. Probabil vom avea 
aceeași discuție și cu colegii de la Brașov, la întâlnirea de mâine (marți, n.r.)", a declarat ministrul citat. 
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Întâlnirea de lucru, prilejuită de comandamentul de iarnă pentru sezonul 2017-2018 a fost organizată de ANPC, 
gazda întâlnirii fiind primarul stațiunii Sinaia, Vlad Oprea. Întâlnirea a avut loc la Cazinoul din Sinaia, obiectiv 
turistic reprezentativ pentru infrastructura de agrement a stațiunii de pe Valea Prahovei. 
Alte teme de discuție au inclus proiectele pe care primăriile localităților turistice le pot depune în vederea 
obținerii finanțării în cadrul Master-planului de investiții în turism. 
Proiectele depuse sunt destinate exclusiv dezvoltării infrastructurii de agrement. Anul acesta au fost admise ca 
eligibile 146 de proiecte pentru dezvoltarea infrastructurii de agrement, dintr-un total de peste 1.200 de proiecte 
depuse. 
Potrivit Ministerului Turismului, proiectele care au fost respinse fac referire la finanțări care intră în sfera de 
competență a altor ministere. "În prezent, există un fond de 25 de milioane de lei din care se vor putea cofinanța 
aceste proiecte, cu condiția să fie respectate criteriile de eligibilitate. De menționat este faptul că nu există o 
limită de buget impusă, dar finanțările se vor realiza în mod etapizat, astfel încât să poată beneficia de bugetele 
anuale cât mai multe localități", se mai arată în comunicatul citat. 
Cea de-a doua întâlnire pe aceeași tematică are loc marți, în județul Brașov, la Centrul de Agrement și 
Divertisment din stațiunea Poiana Brașov. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Daea, despre transportul de porci blocat la graniță: Animalele sunt îngrijite, hrănite și adăpate; reprezentanții ANSVSA 
sunt la Chișinău pentru reglementarea situației 
Ministrul Agriculturii, Petre Daea, susține că porcii blocați de două zile la granița cu Republica Moldova se află în 
prezent într-un loc sigur, animalele fiind "îngrijite, hrănite și adăpate", iar reprezentanți ai Autorității Sanitare 
Veterinare, împreună cu exportatorul, se află la Chișinău pentru reglementarea legală a acestei situații. 
"Aceste animale au plecat spre export în Republica Moldova cu acte în regulă, în condiții corecte din punct de 
vedere sanitar—veterinar și din punct de vedere legal, dar frații noștri de dincolo au modificat legislația în 
domeniu și nu au dat un termen de punere în aplicare. În momentul în care a ieșit actul normativ pur și simplu a 
fost pus în aplicare și nu au comunicat, nu au notificat țările vecine și s-a creat o zonă de necunoaștere. În aceste 
condiții, aceste animale nu mai pot fi reimportate, pentru că sunt reguli foarte clare din punct de vedere sanitar-
veterinar privind pesta porcină africană", a declarat, luni, ministrul Agriculturii și Dezvoltării Rurale, Petre Daea, 
întrebat despre situația camionului încărcat cu circa 200 de porci blocat de sâmbătă în vama Albița. 
Acesta a precizat că o echipă din partea ANSVSA, împreună cu exportatorul, care este din Brașov, s-au dus la 
Chișinău să vadă cum reglementează din punct de vedere legal această situație, în timp ce "animalele sunt 
îngrijite, hrănite și adăpate". "Măsurile acestea au fost luate instantaneu și suntem pregătiți pentru astfel de 
situații", a adăugat Daea. 
Asociația Crescătorilor și Exportatorilor de Bovine (ACEBOP) a anunțat că un camion încărcat cu circa 200 de porci 
este blocat în vama Albița în condițiile în care vama din Republica Moldova a respins transportul motivând că are 
interdicție să primească porci din UE. 
"Suntem în alertă de două zile pe fondul situației revoltătoare din vama Albița unde s-a blocat un export de porci, 
fără a se lua în considerare ce se întâmplă cu animalele din camion. Ca urmare, din cauza unui vid legislativ și a 
unui sistem informatic care nu permite redirecționarea animalelor, circa 200 de porci se află în situația de a muri 
de frig, foame și sete, cu pierderi însemnate pentru fermierul român. În urmă cu 4 zile, același fermier a mai făcut 
un transport de porci în R. Moldova. Nu înțeleg cum este posibil ca în doar câteva zile porcii proveniți din același 
lot, de la același furnizor, să nu mai fie acceptați pentru livrare pe teritoriul țării vecine', afimă Mary Pană, 
președinte ACEBOP. 
În document se mai spune că transportul cu 200 de porci a primit permisiunea din partea Direcției Sanitare 
Veterinare Vaslui în vederea trecerii spre Republica Moldova, iar vama moldovenească a respins transportul din 
motive comerciale, explicând că au interdicție să primească porci din UE. 
"Este vorba despre un ordin apărut peste noapte, care nu a fost adus la cunoștință autorităților din România. 
ACEBOP a contactat toate instituțiile responsabile și solicită intervenția de urgență a domnului Ministru Petre 
Daea pentru rezolvarea acestui caz fără precedent în istoria comunitară a României", se precizează în comunicatul 
citat. 
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Potrivit documentului, sistemul informatic TRACES nu permite reorientarea animalelor pe traseul spre un abator 
din România în vederea abatorizării. 
"Suntem deja asaltați de întrebări din partea ONG-urilor, pentru că vorbim aici de bunăstarea animalelor și felul în 
care sunt tratate pe timpul transportului. Fermierul nostru este disperat că nu reușește să înțeleagă ce se 
întâmplă, animalele fiind blocate între cele două granițe. În același timp, autoritățile române spun că sistemul 
informatic TRACES nu permite reorientarea animalelor pe traseul spre un abator din România în vederea 
abatorizării. Până la această oră, nu avem o rezolvare, situația ne depășește. Știm că animalele au fost totuși 
descărcate în vama românească. Încercăm să rezolvăm problema alături de autorități, dar multe telefoane sunt 
închise, responsabilitatea pare o noțiune greu de înțeles. Să nu uităm totuși că sunt porcii României, care se află 
pe teritoriu românesc", a mai spus președintele ACEBOP. 
Camionul cu aproximativ 200 de porci este blocat, încă de sâmbătă, la vama Albița, în zona neutră dintre România 
și Republica Moldova. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Daea, despre laptele praf contaminat cu salmonella: România nu a primit nicio notificare oficială; informația nu e în 
sistemul rapid de alertă 
România nu a primit nicio notificare oficială cu privire la retragerea unor loturi de lapte praf produse de compania 
franceză Lactalis, după descoperirea bacteriei salmonella, iar dacă era o problemă sistemul rapid de alertă intra 
automat în funcțiune și în câteva minute știa toată Europa ce se întâmplă, a declarat, luni, ministrul Agriculturii, 
Petre Daea. 
Acesta a fost întrebat dacă în România există astfel de produse după ce, duminică, Direcția Generală pentru 
Concurență, Consum și Combaterea Fraudelor (DGCCRF) din Franța a transmis că va rechema produsele exportate 
în Europa, Africa și Asia, iar România se află pe lista țărilor vizate. 
"Am văzut informația, dar dacă era o problemă sistemul rapid de alertă intra automat în funcțiune și atunci, în 
câteva minute, știa Europa toată ce se întâmplă. Am luat legătura cu președintele ANSVSA (Autoritatea sanitară 
veterinară, n.r.) și l-am rugat să ia legătura cu omologul din Franța și a făcut demersul necesar. Deocamdată nu 
există nicio problemă pentru Romania și iată o dovadă în plus că trebuie să producem și să mâncăm produsele 
noastre care cu siguranță le cunoaștem și le păstrăm în siguranța deplină", a spus ministrul Agriculturii. 
Acesta a precizat că nu poate oferi alte amănunte legate de retragerea unor astfel de produse, însă autoritățile au 
reacționat iar situația este sub control. 
"Nu pot să dau amănunte pentru că este pe teritoriul altui stat, iar autoritățile române nu au, la această dată, o 
confirmare oficială la care noi să facem referire. Este o informație din presă pe care am luat-o și noi cu rapiditatea 
cuvenită și cu interesul major pentru țară în așa fel încât lucrurile să fie sub control", a mai spus ministrul. 
Întrebat dacă a demarat controale la produsele care intră în țară, după cum a anunțat în conferința de bilanț, 
șeful MADR a răspuns: "tot timpul facem controale pe tot ceea ce intră în țară, în toate punctele de frontieră, pe 
lanțul de producție și de distribuție, în așa fel încât să prevenim de vreun caz neplăcut consumatorul roman. Noi 
facem tot timpul dar mai abitir în această perioadă pentru că viteza de mișcare este mai mare, iar dorința de 
cumpărare este crescută. În viteza aceasta de a te aproviziona și din dorința de câștig a unora este posibil să apară 
și intenții mai puțin pregătite din punct de vedere al securității alimentare, motiv pentru care tot aparatul MADR, 
secțiunea de inspecții, ANSVSA, ANPC sunt în poziție de lucru: controlează, verifică, previn, dar mai ales acum", a 
adăugat ministrul Agriculturii. 
În context, reprezentanții ANSVSA au declarat pentru AGERPRES că până la această oră România nu a primit nicio 
notificare oficială în legătură cu retragerea unor formule de lapte praf și produse alimentare pentru copii 
fabricate de gigantul francez Lactalis, după descoperirea bacteriei salmonella. 
Potrivit Reuters, Direcția Generală pentru Concurență, Consum și Combaterea Fraudelor (DGCCRF) a transmis 
duminică că a interzis vânzarea și a cerut retragerea acestor produse exportate în Europa, Africa și Asia, inclusiv 
către România, China, Taiwan, Pakistan, Afganistan, Irak, Maroc, Liban, Sudan, Serbia, Georgia, Grecia, Haiti, 
Columbia și Peru. 
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Compania franceză Lactalis nu a gestionat corespunzător riscul contaminării și i s-a ordonat să efectueze 
rechemarea produselor și să oprească vânzările și exporturile unor produse alimentare pentru copii fabricate la 
unitatea sa din Craon, în vestul Franței, din 15 februarie, a informat DGCCRF. 
Anunțul vine după ce, în 3 decembrie, autoritățile franceze au retras trei formule de lapte praf pentru copii, după 
ce 20 de sugari, toți cu vârsta sub șase luni, au fost infectați cu bacteria salmonella. 
Săptămâna aceasta au fost raportate cinci noi cazuri de infecție cu bacteria salmonella. 
Purtătorul de cuvânt al Lactalis, Michel Nalet, a afirmat că produsele pot fi schimbate în farmacii sau 
supermarketuri și a dat asigurări că orice bacteria salmonella este distrusă dacă se fierbe laptele două minute. 
Oficialii francezi au precizat că intoxicația cu salmonella are loc la trei zile după consumul de produse infectate. 
Simptomele sunt gastroenterită, însoțită de vărsături, diaree și — în majoritatea cazurilor — febră. Părinții ai 
căror copii au suferit astfel de simptome ar trebui să consulte un medic, a spus ministerul. 
În România, Lactalis este lider de piață, după ce a cumpărat brandurile de lactate LaDorna, Albalact și Covalact. 
Ministrul Agriculturii a fost prezent luni la sediul HoReCa School unde cursanții, al căror examen final s-a 
desfășurat în această dimineață, au primit ca temă pentru proba practică carnea de oaie și diferite bucătării 
internaționale în care să înglobeze acest ingredient. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Instituțiile bancare ‘în corzi’: Ce amenzi usturătoare ar putea primi și de ce 
Consiliul Concurenţei a efectuat inspecţii inopinate la sediile a 25 bănci, Instituţii Financiare Non-Bancare (IFN), 
societăţi de leasing, asociaţii profesionale şi patronale din domeniul serviciilor financiare, fiind una dintre cele mai 
ample acţiuni ale instituţiei. 
Inspecţiile s-au derulat în cadrul a două investigaţii declanşate de Autoritatea de concurenţă pe piaţa serviciilor de 
leasing operaţional şi pe piaţa de leasing financiar și creditului de consum din România. 
S-au efectuat inspecţii simultane la Bancpost SA, Unicredit Bank SA, Raiffeisen Bank SA, Banca Comercială Română 
SA, BCR Leasing IFN SA, BRD Sogelease IFN SA, Raiffeisen Leasing IFN SA, Unicredit Leasing Corporation IFN SA, 
Viva Credit IFN SA,ALD Automotive S.R.L., Arval Service Lease Romania S.R.L., Autotechnica Fleet Services S.R.L., 
BCR Fleet Management S.R.L., BT Operational Leasing S.A., Leaseplan Romania S.R.L., Porsche Mobility S.R.L., 
Unicredit Leasing Fleet Management S.R.L.,  Finmedia S.R.L., Asociaţia Societăţilor De Leasing Operaţional 
(ASLO), Consiliul Patronatelor Bancare din România (CPBR), Asociația Societăților Financiare din România (ALB), 
Federația Patronatelor Serviciilor Financiare din România, Patronatul Leasingului și al Creditului din România şi 
Patronatul Creditului IFN. 
Una dintre investigaţii vizează posibile schimburi de informații sensibile din punct de vedere comercial între 
companii concurente pe piaţa leasingului financiar şi a creditului de consum. Părţile investigate sunt: Consiliul 
Patronatelor Bancare din România, Asociația Societăților Financiare din România (ALB), Patronatul Leasingului și 
al Creditului din România (PLCR), Patronatul Creditului IFN (PCIFN) şi toate companiile membre ale acestor 
organizaţii, și Diplomat Consult SRL. 
“Monitorizăm permanent această piaţă şi pregătim declanşarea investigaţiei de mai mult timp, iar un rol 
important l-au avut informaţiile furnizate în luna august de una dintre partile investigate, care a aplicat la 
programul de clemenţă”, a declarat Bogdan Chiriţoiu, preşedintele Consiliului Concurenţei. 
Cea de-a doua investigaţie se referă, de asemenea, la o posibilă coordonare a politicilor comerciale prin fixarea 
preţului şi/sau o împărţire de piaţă realizată printr-un schimb de informaţii sensibile între companii 
concurente active pe piaţa leasingului operaţional şi a serviciilor conexe acestora din România. 
Inspecţiile inopinate sunt autorizate de Curtea de Apel Bucureşti şi sunt justificate de necesitatea obţinerii tuturor 
informaţiilor şi documentelor necesare clarificării posibilelor practice anticoncurenţiale analizate. Inspecţiile 
inopinate reprezintă o etapă importantă în cadrul procedurilor de investigare a unui posibil comportament 
anticoncurenţial, efectuarea acestora nereprezentând o antepronunţare în ceea ce priveşte vinovăţia 
companiilor. Documentele ridicate în cadrul inspecţiilor se află în analiza autorităţii române de concurenţă, în 
cadrul procedurilor specifice. 
În situaţia în care Consiliul Concurenţei va constata încălcarea regulilor de concurenţă, companiile implicate riscă 
amenzi de până la 10% din cifra de afaceri. 
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Cu toate acestea, companiile care cooperează cu autoritatea de concurenţă, în cadrul programului de clemenţă, 
pot obţine imunitate la amendă sau reduceri substanţiale ale amenzilor. 
(Sursa: bugetul.ro) 
 

 Split TVA, un eşec răsunător 
Promisiunile făcute de stat i-au ademenit pe unii antreprenori, chiar dacă este vorba despre foarte puțini. 
Avocatul Adrian Cuculis a optat pentru sistemul de plată defalcată a TVA și s-a lovit încă de la început de 
probleme. 
"Eu în momentul în care am aplicat pentru Split TVA am fost obligat să-mi deschid contul la o altă bancă pentru că 
banca cu care lucram nu avea sistemul acesta de Split TVA. Ssistemul nu ajută deloc. Mai mult, pentru o firmă mai 
mică, înseamnă și blocarea unor sume importante în contul de TVA. Iar pentru orice întârziere, statul nu te iartă", 
spune Adrian Cuculis – asociat la o firmă care a aplicat la split TVA. 
Problema este că, odată ce firma a optat, nu mai poate renunța timp de un an fiscal. Iar măsura propusă de 
Guvern poate avea efecte adverse. 
"Cred că va trece la discutate și uitate. Cu siguranță nu se va aplica un astfel de sistem pentru că nu este aplicabil 
în practică. Vedeți apetența firmelor, o lipsă de pregătire acută în ceea ce înseamnă implementarea acestei 
metode", spune Florin Jianu – președintele Consiliul Național IMM-uri. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Inspectorii Antifraudă ai Fiscului intensifică acţiunile de control în centrele angro 
De la începutul lunii decembrie, inspectorii Antifraudă Fiscală din cadrul ANAF au verificat 224 de firme din centre 
angro situate în Bucureşti şi în zona limitrofă, precum şi în zonele de depozitare aferente, se arată într-un 
comunicat transmis luni de Direcţia Generală Antifraudă.torii Antifraudă ai Fiscului intensifică acţiunile de control 
în centrele angro 
În cadrul controalelor, inspectorii Antifraudă au constatat contravenţii pentru care au dispus sancţiuni în valoare 
totală de peste 4,14 milioane de lei, constând în amenzi şi confiscări de sume (numerar), venituri ilicite şi bunuri 
(articole de încălţăminte, îmbrăcăminte, jucării şi alte bunuri casnice). 
„Monitorizarea şi controlul operativ al activităţii de comerţ au fost intensificate cu ocazia sărbătorilor de iarnă, 
având în vedere numărul semnificativ de contribuabili care îşi desfăşoară activitatea într-o zonă delimitată, 
potenţialul economic al zonei şi informaţiile referitoare la lipsa de conformare (refuzul emiterii documentelor 
justificative pentru livrări de bunuri)”, se arată în comunicat. 
Au fost monitorizate constant inclusiv astfel de centre angro, printre care se regăseşte şi complexul comercial 
„Dragonul Roşu”, precum şi contribuabilii care achiziţionează bunuri din centrele comerciale respective în scopul 
revânzării acestora în alte zone din ţară. 
„Acţiunile de monitorizare şi control ale inspectorilor Direcţiei Generale Antifraudă Fiscală vor continua atât 
pentru a creşte gradul de conformare fiscală şi a preveni evaziunea, cât şi pentru a descoperi şi sancţiona 
eventuale fapte ilicite”, precizează instituţia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Vești proaste pentru șoferii care au mașini mai vechi de 10 ani: Vor fi obligați de la 1 ianuarie 2018 
De la 1 ianuarie 2018, Inspecţia Tehnică Periodică ar urma să devină obligatorie în fiecare an pentru maşinile mai 
vechi de 12 ani. 
Este principala prevedere a unei legi votată recent în Parlament şi care se află în prezent în faza de promulgare la 
Administraţia Prezidenţială. 
De asemenea, legea modifică şi primul ITP pentru maşinile noi, care va trebui făcut o dată la 3 ani. 
Aceste schimbări respectă o directivă europeană şi vor aduce o mai bună monitorizare tehnică a parcului naţional 
auto, după cum a declarat la Radio România Actualităţi, directorul general al Registrului Auto Român, George 
Dincă: 
”Am constatat că parcul auto este într-o continuă îmbătrânire în aşa fel încât ITP-urile, Inspecţiile Tehnice 
Periodice vor fi efectuate la autoturisme mai vechi de 12 ani, la un an faţă de doi, iar pentru maşinile noi 
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producătorul a luat nişte măsuri de extindere a garanţiei către cinci ani şi am intervenit şi noi şi acordăm ITP, 
primul ITP, la trei ani.”, a spus George Dincă. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 ANRE pregătește o nouă lovitură: Cine vor fi cei afectați 
Autoritatea de Reglementare în domeniul Energiei (ANRE) dă o nouă lovitură românilor. Instituţia care are cei mai 
bine plătiţi angajaţi din ţara noastră pregăteşte o creştere de aproape 25% a taxelor pentru firmele pe care le 
reglementează. 
Asta se poate reflecta în buzunarele tuturor. Cei de la ANRE au şi publicat proiectul de ordin privind aprobarea 
tarifelor percepute în anul 2018 opreratorilor din piaţă, iar în unele cazuri, tariful este substanţial mai mare decât 
cel perceput pentru acest an. În unele cazuri, ajunge şi la 25%, conform economica.net. 
“Titularii licențelor acordate de Autoritatea Națională de Reglementare în Domeniul Energiei pentru desfășurarea 
de activități comerciale în sectorul energiei electrice și al energiei termice produse în cogenerare au obligația de a 
plăti anual Autorității Naționale de Reglementare în Domeniul Energiei o contribuție bănească după cum 
urmează: 
a) pentru persoana juridică titulară de licență, contribuția care se percepe este egală cu 0,1% din cifra de afaceri 
realizată de aceasta în anul 2017 din activitățile comerciale ce fac obiectul licențelor pe care le deține, dar nu mai 
puțin decât contribuția minimă de 3.125 lei, cu excepția persoanei juridice prevăzute la lit. b. 
b) pentru persoana juridică deținătoare exclusiv a unei licențe pentru exploatarea comercială a capacităților de 
producere a energiei electrice cu puterea electrică instalată mai mică sau egală cu 1 MW şi puterea termică 
instalată mai mică sau egală cu 1 MW la data de 31.12.2017, contribuția care se percepe în anul 2018 este egală 
cu 315 lei, prin derogare de la prevederile art. 49 alin. (4) din Regulamentul pentru acordarea licențelor și 
autorizațiilor în sectorul energiei electrice, aprobat prin Ordinul președintelui Autorității Naționale de 
Reglementare în Domeniul Energiei 12/2015, cu modificările și completările ulterioare”. 
Procentul de 0,1% este cu 25% mai mare decât procentul perceput în acest an, stabilit la finalul anului trecut, prin 
ordinul ANRE nr 118/2016. În cazul de la litera a), contribuţia anuală era de 0,08% din cifra de afaceri, iar 
contribuţia minimă, stabilită acum la 3.125 de lei, era de doar 2.500 de lei. Deci o creştere tot de 25%. Inclusiv 
micii producători sunt afectaţi de aceste creşteri. 
„Pentru persoana juridică deținătoare exclusiv a unei licențe pentru exploatarea comercială a capacităților de 
producere a energiei electrice, cu puterea electrică instalată la data de 31.12.2017 mai mare decât 1 MW și mai 
mică sau egală cu 5 MW și care nu deține capacități de producere a energiei electrice și termice în cogenerare, 
contribuția care se percepe în anul 2018 este egală cu 3.125 lei”, scrie în proiect. 
Deci mai mare tot cu 25%, dat fiind că tariful vechi era de 2.500 de lei. Pentru persoana juridică deținătoare 
exclusiv a unei licențe pentru exploatarea comercială a capacităților de producere a energiei electrice, cu puterea 
electrică instalată la data de 31.12.2017 mai mare decât 5 MW și mai mică sau egală cu 10 MW și care nu deține 
capacități de producere a energiei electrice și termice în cogenerare, contribuția care se percepe în anul 2018 este 
egală cu 7.500 lei”, scrie în proiect. 
Taxa veche era de 6.000 de lei, deci avem tot o creştere de 25%. ANRE spune că a recurs la o asemenea măsură 
pentru că trebuie să cumpere calculoare şi softuri şi că trebuie să facă provizioane pentru procese. “Pentru anul 
2018, ANRE estimează o creștere a cheltuielilor de funcționare cauzată, în principal, de necesitatea constituirii 
provizioanelor pentru despăgubiri civile solicitate de părți, pentru care instanța a dispus introducerea în cauză a 
ANRE ca parte responsabilă civilmente, precum și necesitatea achiziționării unor produse hardware și software 
necesare pentru securizarea și dezvoltarea sistemului informatic al ANRE”, scrie în nota de fundamentare a 
proiectului. 
Fostul şeful ANRE, Niculae Havrileţ, a încasat, în 2016, un salariu de 560.000 de lei, ceea ce înseamnă peste 10.300 
de euro pe lună, la un curs de 4,5 lei pentru un euro. Vicepreşedintele Emil Calotă a încasat, în acelaşi an, 492.400 
lei, adică 9.100 de euro pe lună. Salariile angajaţilor ANRE pleacă de la 2.500 de euro pe lună, net, iar acum 
instituţia este condusă de fostul parlamentar PSD, Dumitru Chiriţă. 
(Sursa: economica.net) 
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 Liderul TSD Giurgiu, numit director al OSIM 
Preşedintele Tineretului Social-Democrat Giurgiu, Ionuţ Barbu, a fost numit la conducerea Oficiului de Stat pentru 
Invenţii şi Mărci (OSIM), scrie News.ro. 
Decizia premierului Mihai Tudose de numire a lui Ionuţ Barbu în funcţia de director general al OSIM a fost 
publicată joi în Monitorul Oficial. 
Ionuţ Barbu are 28 de ani şi este consilier local în Giurgiu.  
Absolvent al Facultăţii de Relaţii Economice Internaţionale din cadrul Universităţii ”Dimitrie Cantemir” din 
Bucureşti, Ionuţ Barbu este preşedinte al TSD Giurgiu. 
În 2010, el a fost ales vicepreşedinte al Organizaţiei TSD Giurgiu, iar în 2014 a fost ales preşedintele organizaţiei la 
nivel municipal, conform presei locale. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 BOMBĂ în dosarul Tel Drum: Anunțul făcut de DNA și decizia SURPRINZĂTOARE luate de Ministerul 
Fondurilor Europene 
Procurorii anticorupţie au dispus, luni, schimbarea încadrării juridice, în sensul reţinerii formei agravante a 
infracţiunilor iniţiale, precum şi punerea în mişcare a acţiunii penale faţă de societatea Tel Drum şi reprezentanţii 
acesteia, într-un dosar privind fraudarea fondurilor europene, cu un prejudiciu de peste un milion de euro. O 
decizie surprinzătoare aparține Ministerului Fondurilor Europene, care a decis să se constituie parte civilă. 
Procurorii din cadrul Direcției Naționale Anticorupție – Secția de combatere a infracțiunilor asimilate infracțiunilor 
de corupție au dispus schimbarea încadrării juridice (în sensul reținerii formei agravante a infracțiunilor inițiale) și 
punerea în mișcare a acțiunii penale față de următorii inculpați : 
-S.C. TEL DRUM SA, persoana juridică 
-PITIȘ PETRE și VIȘAN MIRCEA, reprezentanți ai S.C. TEL DRUM SA, 
toți pentru săvârșirea infracțiunii de folosire sau prezentare cu rea-credință de documente ori declarații false, 
inexacte sau incomplete, dacă fapta are ca rezultat obținerea pe nedrept de fonduri europene, cu consecințe 
deosebit de grave 
-S.C. WFA IMPEX SRL, persoana juridică 
-ION FLORIAN, reprezentant al persoanei juridice WFA IMPEX SRL, 
-NEDA FLOREA, reprezentant al S.C. TEL DRUM SA, 
toți pentru complicitate la săvârșirea infracțiunii de folosire sau prezentare cu rea-credință de documente ori 
declarații false, inexacte sau incomplete, dacă fapta are ca rezultat obținerea pe nedrept de fonduri europene, cu 
consecințe deosebit de grave 
În ordonanța procurorilor se arată că, în cauză, există date și probe care conturează următoarea stare de fapt: 
La data de 16 mai 2017 a fost înregistrată sesizarea Oficiului Național de Prevenire și Combatere a Spălării Banilor 
cu privire la suspiciuni privind activitatea unor firme, care, în cursul anului 2016, ar fi folosit o schemă de obținere 
ilicită de fonduri europene prin supraevaluarea prețului unor utilaje. 
În cursul lunii iulie 2015, Ministerul Fondurilor Europene a admis la contractare un proiect propus de societatea 
comercială TEL DRUM SA în cadrul programului „Creșterea Competitivității Economice”, finanțat din fonduri 
europene. În cadrul proiectului, TEL DRUM SA urma să achiziționeze o „stație mobilă de mixturi asfaltice pentru 
creșterea competitivității economice a SC TEL DRUM SA”. În urma depunerii cererii de rambursare în luna 
februarie 2016, beneficiarul TEL DRUM SA a primit în cadrul proiectului, suma nerambursabilă de 4.849.375 lei, 
sumă apropiată de valoarea maximă eligibilă, din care majoritatea, respectiv suma de 4.170.462,5 lei provenind 
din fonduri europene. 
A rezultat că, în cadrul proiectului prin care a primit finanțare din bani europeni, TEL DRUM SA, prin reprezentanții 
săi Vișan Mircea și Petre Pitiș și cu ajutorul persoanei juridice WFA Impex SRL și a lui Neda Florea și Ion Florian, a 
simulat procedura prin care a achiziționat stația mobilă de preparare mixturi asfaltice. 
Ca urmare a procedurii de achiziție, a reieșit că ofertantul câștigător este firma WFA IMPEX SRL. În realitate, 
această firmă are o relație de afiliere cu TEL DRUM, ea fiind doar interpusă între furnizorul utilajului și beneficiarul 
TEL DRUM cu unicul scop de a majora artificial prețul de achiziție a utilajului și, pe cale de consecință, de a majora 
suma nerambursabilă obținută de TEL DRUM SA. Mai mult, TEL DRUM SA a purtat negocieri directe cu furnizorul, 
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inclusiv în ceea ce privește oferta pe care furnizorul urma să o facă firmei WFA Impex SRL și a oferit firmei 
câștigătoare SC WFA Impex SRL, informații privind procedura de atribuire a contractului de furnizare a bunului, 
înainte de publicarea anunțului pe site-ul www.fonduri-ue.ro. 
Concret, la data de 9 februarie 2016, beneficiarul TEL DRUM SA a depus cererea finală de rambursare care 
conținea date inexacte cu privire la respectarea regulilor privind achizițiile publice și cu privire la conformitatea 
utilajului cu obiectivele proiectului (având în vedere că utilajului livrat îi lipseau unele componente ce fuseseră 
menționate expres în planul de afaceri și în obiectivul general al proiectului). De asemenea, beneficiarul 
proiectului TEL DRUM SA a folosit, cu rea-credință, documente și declarații false, inexacte și incomplete, respectiv 
declarațiile privind inexistența conflictului de interese, deși exista o relație personală între Pitiș Petre, Neda Florea 
și Ion Florian și o relație de afiliere între TEL DRUM SA și WFA Impex SRL, documentele privind procedura de 
achiziție a utilajului care a fost simulată atât în ceea ce privește respectarea regulilor de derulare cât și în ceea ce 
privește desemnarea ofertantului câștigător și a prețului. 
În consecință, pe nedrept, societatea comercială TEL DRUM SA a obținut suma de 4.849.375 lei reprezentând 
cheltuiala eligibilă nerambursabilă din cadrul proiectului. 
Ministerul Fondurilor Europene s-a constituit parte civilă cu suma de 4.849.375 lei. 
În vederea recuperării sumei de bani obținute în mod injust, procurorii au instituit măsuri asigurătorii asupra 
bunurilor mobile și imobile aparținând inculpaților, persoane fizice și juridice. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 

 Erdogan și Putin anunță un nou summit la Soci, în Rusia, pentru rezolvarea conflictului sirian 
Președinții Turciei, Recep Tayyip Erdogan, și Rusiei, Vladimir Putin, au anunțat luni, la Ankara, organizarea unui 
apropiat summit în orașul Soci, pe litoralul rusesc al Mării Negre, pentru rezolvarea conflictului sirian, transmite 
agenția EFE. 
"Am vorbit despre Siria. Ne vom reîntoarce în cel mai scurt timp posibil la Soci", a spus Erdogan, într-o conferință 
comună de presă cu omologul său rus, transmisă în direct de canalul NTV. 
La rândul său, Putin a confirmat că evenimentul va avea loc la "începutul anului viitor" și a precizat că, la 
respectivul summit, va fi dezbătut viitorul structurii de stat a Siriei. 
"Am discutat azi de asemenea despre asta cu Bashar al-Assad, a declarat liderul de la Moscova, care s-a întâlnit cu 
președintele sirian la o bază aeriană din Siria, cu câteva ore înainte de a pleca spre Cairo și mai apoi Ankara. 
Vladimir Putin a amintit că s-a văzut cu Recep Erdogan pe 22 noiembrie, la Soci, într-o reuniune la care a mai luat 
parte președintele iranian, Hassan Rohani, și a promis să transforme viitoarea întâlnire din acest oraș într-un 
"congres internațional". 
În ce privește recunoașterea de către SUA a Ierusalimului drept capitală a Israelului, Erdogan a afirmat că guvernul 
israelian "vede aceasta ca o oportunitate de a crește presiunea și violența contra palestinienilor". 
"În două zile vom avea un summit extraordinar al liderilor din Organizația de Cooperare Islamică (OCI), la Istanbul, 
și sperăm să dăm de acolo un mesaj puternic. Mă bucur să văd că poziția noastră coincide cu cea a lui Putin", a 
spus liderul de la Ankara. 
Putin a subliniat că decizia americană privind Ierusalimul "dăunează" procesului de pace în Orientul Mijlociu. 
"Statutul Ierusalimului trebuie să fie decis prin contact direct între israelieni și palestinieni", a spus președintele 
rus. 
Ambii lideri au evidențiat evoluția bună a relațiilor economice bilaterale și în domeniul turismului, precum și în ce 
privește cooperarea nucleară civilă și militară. 
Potrivit lui Erdogan, citat de Reuters și AFP, oficiali turci și ruși se vor întâlni în această săptămână pentru a finaliza 
problema sistemelor de rachetă sol-aer S-400. 
Turcia negociază de peste un an cu Rusia cumpărarea acestor sisteme. 
Washingtonul și unii dintre aliații din NATO văd această decizie a Ankarei ca un afront deoarece armele respective 
nu pot fi integrate în sistemul de apărare al alianței. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Israelul a bombardat poziții ale Hamas ca răspuns la lansarea de rachete din Fâșia Gaza 
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Armata israeliană a bombardat luni poziții ale mișcării islamiste Hamas în Fâșia Gaza ca răspuns la lansarea de 
rachete spre Israel de către militanți palestinieni, a informat un comunicat militar preluat de agenția EFE. 
"Ca răspuns la rachetele lansate, un tanc al armatei și aviația israeliană au vizat posturi militare ale Hamas din 
sudul Fâșiei Gaza", a confirmat comunicatul. 
De miercuri, de când președintele SUA, Donald Trump, a recunoscut Ierusalimul drept capitală a Israelului, mai 
multe rachete au fost lansate din Gaza, armata israeliană răspunzând cu bombardamente asupra unor obiective 
ale mișcării islamiste Hamas, care controlează enclava de zece ani. 
"Armata acuză Hamas pentru aceste acțiuni agresive provenite din Fâșia Gaza", a subliniat biroul militar de presă. 
Joi, Israelul a atacat două infrastructuri militare ca răspuns la lansarea de rachete, vineri, bombardamentele 
israeliene s-au soldat cu cel puțin 15 răniți, iar în zorii zilei de sâmbătă, atacurile aeriene au provocat moartea a 
doi militanți ai Hamas. 
(Sursa: Agerpres) 
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